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Klinik Psykiatri Syd Mølleparkvej 10 9100 Aalborg AC-fuldmægtig Natalia Skafsgaard Thomsen +4523620492 natalia.thomsen@rn.dk 

REFERAT 

Driftsforum for Voksenpsykiatri – Klynge Midt  
17. februar 2022, 10:00-13:00 
Mødelokale F 
Mølleparkvej 10, 9000 Aalborg 

Mødedeltagere 
 

 Aalborg Kommune  

- Tina Maria Larsen, medformand. FB, Centerchef, Center 

for Sociale Tilbud  

- Sidse Højrup Clemmensen, Handicapsekretariatet  

- Malene Horsholt, sundhedsstrategisk konsulent, SUN 

(afbud) 

- Lene Kalstrup, Leder af Visitationen voksenhandikap, 

ÆH  

Vivian Hansen, Beskæftigelsesområdet  

- Anne Louise Dall, leder af Socialpsykiatrien, ÆH barsel  

 

Jammerbugt Kommune  

- Mia Nicolajsen, Afdelingsleder, Handicap og psykiatri 

(afbud) 

- Bettina S. Nedergaard, lægekonsulent  

- Dorte Rosendahl Meier, sundhedskonsulent, sekretariat  

 

Nord-Kap  

- Laura Hjørnholm (afbud) 

 

Psykiatrien  

- Maj Skårhøj, medformand, Klinikchef, Klinik Syd  

- Natalia Skafsgaard Thomsen, sekretariat  

- Tine Blach Nielsen, ledende socialrådgiver  

- Inger Brødsgaard, ledende overlæge (afbud) 

- Susanne Jensen, Klinikchef, Klinik Nord (ad hoc delta-

ger) 

 

  

Mødeleder: Maj Skårhøj 
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1) Præsentation af ny organisering i Aalborg Kommune v/Tina Maria 
 

Sagsfremstilling 

Som orientereret den 22. november er der oprettet en ny organisering i Aalborg Kommune pr. 1. januar 

2022. Tina Maria præsenterer den nye organisering og eventuelle nye samarbejdspartnere og delta-

gere i Driftsforum. 

Indstilling 

Det indstilles, at Driftsforum: 

1) Tager orienteringen til efterretning. 

Referat 

Tina Maria Larsen præsenterede den nye organisationsstruktur for Aalborg Kommune.  

2) Drøftelse og opfølgning på samarbejde i Den Tværsektorielle Grundaf-

tale v/Formandskabet 
 

Sagsfremstilling  

Jf. kommissoriet (vedlagt) skal Driftsforum følge op på samarbejdsaftaler i Den Tværsektorielle Grund-

aftale. Der er en række aftaler (fremhævet og linket i årshjul, vedlagt bilag), som skal følges op på 

samarbejdsmøder i driftsforum i voksenpsykiatri.  

Samarbejdsaftalerne der skal drøftes i 1. halvår 2022 jf. det nye Årshjul for Sundhedsaftalen (ikke i 

prioriteret rækkefølge) er: 

1) Indlæggelse og udskrivning  

2) Brug af elektroniske korrespondancemeddelelser ved ambulante patientforløb samt kort-

tidsindlæggelser ift. hjemmepleje og hjemmesygepleje  

3) Indsats vedr. mennesker med sindslidelse og samtidigt misbrug  

4) Fælles hjælpeordninger til respiratorpatienter i eget hjem  

5) Indsats vedr. ældrepsykiatriske patienter  

6) Demens  

7) Akutte og komplekse forløb i det nære sundhedsvæsen 

 

Det er formandsanbefalingen at aftale 2 og 4 ikke drøftes i Driftsforum. Formændene anbefaler ligele-

des at aftale 1 og 3 drøftes på mødet i Q1, da eventuelle rettelser til samarbejdsaftalerne skal indmeldes 

inden juni 2022. 

Referat 

Maj Skårhøj præsenterede det nye årshjul for Sundhedsaftalen. Formændene foreslog, at møderne i 

Q1 og Q2 2022 primært drejer sig om samarbejdsaftalerne ’indlæggelse og udskrivning’ samt ’indsats 

vedr. mennesker med sindslidelse og samtidigt misbrug’, da revideringer skal indmeldes senest juni 

2022. Anbefalingen blev vedtaget af Driftsforum. 

Maj Skårhøj foreslog, at Driftsforum drøftede samarbejdsaftalerne på overordnet niveau samt, at Drifts-

forum sender grundige og tekstnære kommentarer til Natalia Skafsgaard Thomsen med henblik på 

samlet notat fra Driftsforum. Anbefalingen blev vedtaget af Driftsforum. 

Vedrørende samarbejdsaftalen for indlæggelse og udskrivning: 
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Tine Blach fremhævede, at samarbejdsaftalen skal inkludere andre områder end omsorg, pleje-forløbs-

planer og socialpsykiatri samt, at de tidligere konkretiseringsaftaler med fordel kan inkluderes som input 

til revidering med opmærksomhed på praktisk anvendelse af materialet. 

Lene Kalstrup nævnte, at det er centralt at inkludere kommunikation til frontpersonale og formkrav i 

samarbejdsaftalen. Driftsforum tilsluttede sig dette. Derudover var der enighed i Driftsforum om at med-

tage den rette modtager og ønske om konkrete formuleringer som ønsker til revidering. Slutteligt var 

der enighed i Driftsforum om at fremhæve samarbejdsaftalen som ramme for samarbejdet men med 

værdig behandling for patienten som fokus og det vigtigste parameter. 

Vedrørende samarbejdsaftalen for sindslidelse og samtidigt misbrug: 

Tina Maria Larsen orienterede om status for revidering af aftalen i anden arbejdsgruppe uafhængig af 

Driftsforum. 

Maj Skårhøj foreslog, at Driftsforums input til revidering af aftalen er et ønske om konkretisering af, 

hvornår der skal iværksættes opstartsmøder for patientmålgruppen. Driftsforum tilsluttede sig forslaget. 

Der var enighed i Driftsforum om vigtigheden af et godt samarbejde og forpligtende møder i forbindelse 

med samarbejdsaftalen for patientmålgruppen. 

 

3) Indledende drøftelse om auditskema v/Tine Blach 
 

Sagsfremstilling 

Det er aftalt i Driftsforum at afholde audit på samarbejde vedr. udskrivelsessager i løbet af 2022. Der 

skal udarbejdes et auditskema, der kan anvendes til formålet. Det blev aftalt, at skemaet skal tage 

udgangspunkt i et auditskema anvendt i somatikken, som indledende skal sendes i høring i Psykiatrien.  

Indstilling 

Det indstilles, at Driftsforum: 

1) Drøfter auditskemaets form og indhold baseret på Psykiatriens tilbagemeldinger. 

Referat: 

Tine Blach præsenterede det indledende udkast til auditskemaet. 

Der var enighed i Driftsforum om, at det var et godt første udkast, men at der er behov for at tematisere 

indholdet i skemaet afhængig af målgruppe og involverede forvaltninger i kommunerne, således at 

skemaet reduceres til fokus på dette område. Skemaet skal derudover tilrettes i forhold til Patientens 

Team. 

Formændene foreslog, at den første audit i 2022 drejer sig om hjemløse patienter på baggrund af den 

bilaterale samarbejdsaftale på hjemløseområdet. Der er bevidsthed om, at Jammerbugt Kommune vil 

have et meget begrænset patienttal på området. Driftsforum tilsluttede sig forslaget. 

Beslutninger 

Det blev aftalt, at alle medlemmer i Driftsforum nærlæser samarbejdsaftalerne og sender in-

put til revidering til Natalia S. Thomsen. Natalia samler inputs til samlet notat fra Driftsforum 

til møde i Q2 2022. Deadline for fremsendelse er den 15. marts 2022.  

Det blev aftalt, at Natalia sender samarbejdsaftalerne med det endelige referat. 
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Driftsforum drøftede muligheden for data på området samt andre mulige emner for audit. Lene Kalstrup 

fremhævede muligheden for at inkludere andre fora, eksempelvis PSP og anvende audit som mulighed 

for at åbne andre samarbejdsflader. Der var enighed om at inkludere andre emner til audit, der oplistes 

i et særskilt dokument over auditemner. 

 

4) Drøftelse af folder om Patientens Team v/Tine Blach 
 

Sagsfremstilling 

På mødet den 22. november 2021 blev udkast til folder om Patientens Team drøftet. Da Tine Blach 

ikke kunne deltage i mødet, blev det aftalt, at folderen drøftes igen på mødet i Q1.  

Indstilling 

Det indstilles, at Driftsforum 

1) Drøfter folderen om Patientens Team, herunder hvordan Patientens Team opstartes. 

2) Beslutter den videre proces for folderen 

Referat: 

Driftsforum drøftede folderen for Patientens Team. Der var enighed om, at folderen var et godt ud-

gangspunkt med behov for at blive endnu mere konkret. Tilbagemeldingerne havde særligt fokus på 

opstart af Patientens Team, hvem man kan kontakte, og hvem der har ansvaret herfor med fokus på 

konkret opgaveliste. 

 

 

 

Beslutninger 

Det blev aftalt at udarbejde en prioriteret liste over auditemner. 

Det blev aftalt, at der afholdes audit på hjemløse patienter som første population med følgende 

afgrænsninger: 

• Hjemløse patienter udskrevet i efteråret 2021 med adresse på Mølleparkvej. Patienter på 

S10 medtages ikke. 

 

Det blev aftalt, at Tine Blach tilretter skemaet med fokus på Patientens Team.  

Det blev aftalt, at Vivian Hansen og Tine Blach afholder et bilateralt møde med henblik på at af-

klare et nærmere samarbejde omkring forløb med psykoedukation på autismeområdet, hvor der 

kunne være mulighed for bidrag fra beskæftigelsesområdet vedr. støtteordninger/handicapkom-

penserende indsatser. 

Det blev aftalt, at skema samt den videre proces for audit drøftes på mødet i Q2 2022.  
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5) Opfølgning på samarbejdsaftale om hjælp til selvmordstruede borgere 

v/Formandskabet 
 

Sagsfremstilling 

På mødet den 22. november 2021 blev det aftalt at følge op på samarbejdsaftalen om hjælp til selv-

mordstruede borgere, herunder om telefonnummeret til Børnetelefonen er tilføjet til aftalen samt lokal 

omsætning i kommunerne. 

Indstilling 

Det indstilles, at Driftsforum: 

1) Orienterer om status for lokal omsætning af samarbejdsaftalen i kommunerne. 

Referat: 

Tina Maria Larsen orienterede om, at samarbejdsaftalen var revideret i Aalborg Kommune. Aftalen 

lægges på hjemmesiden, når denne er opdateret efter Aalborg Kommunes organisationsændring. 

Dorte Rosendal Meier orienterede om, at samarbejdsaftalen ligeledes var opdateret i Jammerbugt 

Kommune samt er tilgængelig på hjemmesiden og hos rådgiverne. I forlængelse heraf gjorde Maj Skår-

høj opmærksom på, at selvhenvendere til Enhed for Selvmordsforebyggelse skal være 18 år, hvorfor 

denne viden skal udbredes i kommunerne. 

6) Fast punkt: Den gode historie v/Vivian Hansen 
 

Sagsfremstilling 

Det blev aftalt, at ’Den gode historie’ fra mødet den 22. november 2021 skulle præsenteres igen på 

første møde i 2022, da Anni Martens ikke havde mulighed for at deltage i mødet i december. Vivian 

Hansen præsenterer historien i stedet for Anni Martens. 

Referat: 

Vivian Hansen præsenterede den gode case. Casen omhandlede en borger, der kom tilbage i arbejde 

ved godt samarbejde mellem beskæftigelsesafdelingen og Psykiatrien. Driftsforum havde ingen yderli-

gere kommentarer til punktet.  

Beslutninger 

Det blev aftalt, at folderen ændres til en pixi-plakat. Tine Blach er ansvarlig for at udarbejde ud-

kastet til pixi-plakaten. Udkastet sendes i høring i Driftsforum inden mødet i Q2 2022 og sendes 

til Dorte Rosendal Meier senest den 2. maj 2022 kl. 08:00. 

Det blev aftalt, at udkastet skal beskrive følgende: 

• Hvad er Patientens Team 

• Hvordan opstartes Patientens Team 

• Kontaktpersoner i Psykiatrien og kommunerne med viden om Patientens Team 

• En beskrivelse af en case involverende et standardforløb for Patientens Team. 

 

Det blev aftalt, at punktet drøftes igen på mødet i Q2 2022.  
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7) Fast nyt punkt: Drøftelse af indkomne dagsordenspunkter og forslag til 
nye dagsordenspunkter v/Formandskabet: 

Sagsfremstilling 

Det er besluttet af Formandskabet, at der skal oprettes et fast punkt vedrørende indkomne dagsordens-

punkter og forslag til nye punkter. Formålet med dette er at sikre, at planlægning af punkterne sker i 

fællesskab i Driftsforum samt, at der sker en drøftelse af, hvilke forslag der er relevante for Driftsforum. 

Det markeres i listen over punkterne, hvilke der er ’skal-opgaver, hvilke der er indmeldte, hvem der har 

meldt punktet ind samt, hvorvidt punktet allerede er dagsordenssat til et specifikt møde. 

Indstilling 

Det indstilles, at Driftsforum: 

1) Drøfter dagsordenspunkternes sammenhæng og relevans 

2) Beslutter hvilke punkter der skal fordeles til hvilke møder og evt. eksterne deltagere til punkterne 

3) Stiller forslag til nye dagsordenspunkter. 

Referat: 

Driftsforum tilsluttede sig forslaget om at oprette punktet som fast på møderne.  

Maj Skårhøj foreslog at oprette et nyt fast dagsordenspunkt vedrørende gensidig orientering med hen-

blik på at orientere om emner, der er relevante for Driftsforum. Driftsforum vedtog forslaget. 

Driftsforum drøftede dagsordenspunkterne. Der var enighed om, at punktet ’det generelle samarbejde 

omkring voksne med spiseforstyrrelser’ er et vigtigt punkt til drøftelse i både Driftsforum og til videre 

arbejde i en underarbejdsgruppe. 

Driftsforum prioriterede dagsordenspunkterne til de resterende møder og 2023. Punkterne opdateres i 

aktivitets- og opfølgningslisten. 

  

Beslutninger  

Det blev aftalt at oprette et nyt fast punkt kaldet ’gensidig orientering’. 

Det blev aftalt at drøfte input til samarbejdsaftalerne vedr. indlæggelse og udskrivning samt dob-

beltdiagnosticerede, materiale om auditskema og Patientens Team, temadrøftelse om autisme 

samt Frisk i naturen på mødet i Q2 2022. Hvis muligt drøftes punktet om det generelle samarbejde 

omkring voksne med spiseforstyrrelser ligeledes på mødet i Q2 2022.  

Det blev aftalt, at formændene udarbejder et indledende udkast til evaluering af samarbejdsform 

inden mødet i Q3 2022 og præsenterer det for Driftsforum. 
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8) Eventuelt 
a) Tilbagemelding fra møde med klyngestyregruppen v/Formandskabet 

Referat 

Maj Skårhøj og Tina Maria Larsen orienterede om, at der er afholdt et møde med klyngestyregrup-

pen, hvor formændene har adresseret Driftsforums ønske om tættere samarbejde med klyngestyre-

gruppen. Orienteringen blev taget til efterretning med henblik på fornyet drøftelse i fremtiden. 

 

b) Orientering om den nye psykiatriplan v/Formandskabet 

Referat  

Maj Skårhøj orienterede om den nye tiårsplan for psykiatrien. Driftsforum var enige om at have en 

fælles opmærksomhed på, at ’svært syge’ er en bred betegnelse, der kan inkludere patienter med for-

skellige diagnoser. 

 

 

c) Tilbagemelding fra TUPL på bilateral samarbejdsaftale på hjemløseområdet v/Maj Skår-

høj 

Referat 

Maj Skårhøj orienterede om, at den bilaterale aftale blev taget til efterretning og sendt til orientering. 

 

 

 

 

Beslutninger 

Det blev aftalt, at pixi-udgaven af planen sendes med det endelige referat. 
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